
Beantwoording algemene beschouwingen Programmabegroting 2021-2024 

1 
 

Beantwoording Algemene Beschouwingen 

Programmabegroting 2021-2024 

In volgorde van uitspreken 

 

Wethouder R.W.J. Van Leeuwen 

Voorzitter, geachte leden van de Raad, 

Fijn dat u allen uw waardering uitspreekt aan eenieder, die meegewerkt heeft aan de totstandkoming 
van deze begroting. Het was niet eenvoudig, gelet op de uitdagingen waar we voor staan. Mede 
dankzij de kaders die u bij de PPN aan het college heeft meegegeven, zijn we van mening dat er een 
evenwichtige begroting voorligt. Er moesten keuzes worden gemaakt en soms doen die pijn, dat is 
waar, maar niet kiezen is nog vele malen pijnlijker. Door nu voort te bouwen op het vorig jaar 
ingezette beleid waarbij we enerzijds bezuinigen en ombuigen en anderzijds de eigen inkomsten waar 
mogelijk verhogen, is het mogelijk om de lasten voor onze inwoners op het gebied van de OZB niet 
opnieuw extra te moeten verhogen.  
 
Dat brengt mij bij de vragen welke gesteld zijn. Op dit moment wordt in de buitenruimte gewerkt met 
dit kader: Veiligheid en duurzaamheid op B niveau, comfort en aanzien op C niveau! Op het gebied 
van het wegenonderhoud moeten we het momenteel doen met een krap, mogelijk té krap budget op 
jaarbasis. Dit begint zich op te breken. In het IBOR-plan dat u volgend jaar ter vaststelling krijgt, 
zullen we hier zeker op terug komen. Hier is dus absoluut géén sprake van RIANT wegenonderhoud, 
waar de PvdA gewag van maakt. Het ligt absoluut niet op niveau A, maar op B/C, conform besluit van 
de Raad uit 2017. Daarnaast willen we in het IBOR de vraag van mw. Ramerman, CDA, 
beantwoorden mbt onze kapitaalgoederen. Ook de provincie heeft hier naar gevraagd. Van ruimte in 
het IBOR zal onzes inziens geen sprake zijn, eerder het tegenovergestelde.  
 
De veronderstelling dat inwoners ons kosten kunnen besparen op het onderhoud en beheer van het 
openbaar groen, moet ik helaas tegenspreken. De experimenten hiermee zijn weinig hoopgevend. 
Men begint enthousiast, maar na kortere of langere tijd ebt dit weg en wordt er weer bij de gemeente 
aangeklopt.  
 
Het uitstellen van vervangingsinvesteringen lukt al jaren, dankzij alle aandacht en onderhoud van en 
door onze medewerkers. Er wordt elk jaar opnieuw kritisch gekeken, echter dit uitstel betekent geen 
afstel! 
 
De overlast van de eikenprocessierups was afgelopen jaar beduidend minder dan het jaar ervoor. 
Maar 1 zwaluw maakt nog geen zomer.  
 
Naar de mening van het college hoort Corona wel degelijk in de risicoparagraaf, omdat we niet weten 
welke (langdurige) effecten het met zich meebrengt. Denk bijvoorbeeld aan de invloed op de 
volksgezondheid, gemiddelde leeftijdsopbouw, leefstijl, economie etc. 
De visie van het college is juist níet veranderd: alleen in uiterste noodzaak de OZB opnieuw verhogen 
was ook een kader van de raad en tijdig ombuigen met tegelijkertijd de inkomsten verhogen is vorig 
jaar al ingezet, zoals al eerder betoogd. 
 
Voor wat betreft uitbreiding in relatie tot infrastructuur verkeer, is al twee jaren geleden, intern de 
opdracht weggezet om een ontsluitingsplan te maken voor Oosterdalfsen. Recentelijk heeft u kunnen 
zien dat een tweede serie intensiteitsmetingen zijn verricht in en rondom Dalfsen, voor een goede nul 
meting.  
Een complicerende factor in dit geheel is natuurlijk wel het werk aan de Vechtdalverbinding 
(N340/N377). Door goed te monitoren willen we komen tot een optimaal plan. Bij dit alles maken we 
gebruik van externe verkeerskundige expertise, omdat we niet alle kennis in huis hebben. Hiermee 
willen we de raad faciliteren om veilige en verantwoorde keuzes te kunnen maken. Recente 
voorbeelden op dit gebied zijn de rotonde Kampmansweg en het fietspad Welsummerweg. 
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Op het gebied van de Rijksbijdrage aan gemeenten zijn we in voortdurend contact met VNG, de 
Gedeputeerde en het Rijk. Feitelijk zijn er twee grote oorzaken aan te wijzen, beide veroorzaakt door 
een voorgaand kabinet van VVD en PvdA. 
1 De opschalingskorting van minister Plasterk, nu bevroren voor 2020 en 2021. Ik heb in de 
tekst een link bijgevoegd naar een commentaar van de directeur van VNG, Leonard Geluk. 
https://vng.nl/artikelen/commentaar-afschaffen-moet-volgen 
2 De taakstellende kortingen op het sociaal domein, opgelegd bij het overhevelen van de taken 
in 2015. Dit wordt nog versterkt door de sterk toegenomen vraag naar jeugdzorg. 
 
De resultaten van onze grondexploitatie maken géén deel uit van onze structurele middelen en dus 
klopt de stelling niet dat er meer in komt dan er uit gaat in Dalfsen. Het is een goede spaarpot dat wel, 
om tekorten aan te vullen of projecten te financieren. 
We MOETEN een sluitende begroting vanaf 2023 inleveren bij de provincie, anders komt Dalfsen 
onder preventief toezicht. Dit college kiest daar uitdrukkelijk niet voor en dit is ook nadrukkelijk geen 
kader van de Raad, zoals vastgesteld bij de PPN. 
 
Afgelopen week bent u geïnformeerd over het besluit van het college om het Corona noodfonds 
verlengd open te stellen (tot 15 februari 2021). Dit betekent dat €1 m in een reserve wordt gedaan, 
waaruit in 2021 de aanvragen zullen worden betaald, als deze de €1 m overtreffen kan dat gevolgen 
hebben voor 2021. 
 
Dalfsen heeft genoeg vrije reserves, wel wil ik u er op wijzen dat we deze momenteel stevig inzetten 

om tekorten weg te werken nu en naar de toekomst. Overigens geheel in lijn met de wensen van de 

Raad. Waar trouwens de ene partij dit perspectief heeft, maakt een andere zich zorgen over het 

teruglopen van de arvb. Het is dus maar hoe je het bekijkt. Het begint traditie te worden dat D66 

allerlei reserves, waar beslag op ligt, op één hoop gooit en vervolgens daar conclusies aan denkt te 

kunnen verbinden. Wat er wordt beweerd is niet correct. Er wordt verwezen naar 4 reserves te weten 

de vaste buffer Rijksvoorschrift, reserve sociaal domein door de raad afgekaderd, de reserve 

Volkshuisvesting en de herstructurering openbaar groen, die wél degelijk vast liggen. Het misverstand 

is wellicht veroorzaakt dat ze ook moeten worden gebruikt om de weerstandsratio te berekenen. Ik 

stel voor dat u zich door de afdeling inhoudelijk laat meenemen, zodat we deze discussie definitief 

kunnen beëindigen. 

Feit is en blijft dat áls je een gevulde spaarpot hebt, je ook tegenvallers kunt opvangen. 

Tot slot voorzitter zie ik ook een grote tegenstelling tussen geld en mest: 
 

Geld stinkt niet 

 
Pecunia non olet 

keizer Vespasianus 
 
  

https://vng.nl/artikelen/commentaar-afschaffen-moet-volgen
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Wethouder J. Uitslag 

Algemeen 

Ik ben blij te constateren dat verreweg het grootste deel van het pakket aan aanpassingen door de 

raad wordt omarmd. Dat nog wel een aantal vragen leven over het Sociaal Domein, is duidelijk. Het is 

duidelijk waar de raad het accent legt. 

Grip sociaal domein  

We hebben u op diverse momenten meegenomen in de inhoud van het programma Grip op Sociaal 

Domein. Recent heeft u ook het programmaplan ontvangen. Ik ga er van uit dat daar een groot deel 

van de vandaag gestelde vragen beantwoord worden. Mocht dat niet het geval zijn, dan ga ik daar op 

een later stadium graag uitgebreid op in. Bijvoorbeeld in een aparte sessie, zodat er ook ruimte voor 

dialoog is. [CU-10, VVD-3] 

De realisatie van de taakstelling Wmo gebeurt door onder andere kritisch te kijken naar de werkwijze 

van het toekennen van voorzieningen en de toetsing hierbij van de wettelijke kaders. Door 

bijvoorbeeld al tijdens het onderzoek scherper te kijken of er sprake kan zijn van Wlz, en daar 

vervolgens ook op te sturen, verwachten wij een deel van de taakstelling te realiseren. Wanneer er 

wijzigingen in beleid nodig zijn, zullen voorstellen aan de raad worden voorgelegd. Mogelijk is dat aan 

de orde voor het aanpassen van bijvoorbeeld de frequentie van de HH. In de loop van 2021 kunt u 

mogelijke voorstellen verwachten.  

T.a.v. Jeugdhulp vindt sinds 2015 samenwerking met de regio plaats. Vooruitlopend op aanpassingen 

in het inkoop- en financieringsmodel per 2022, waarvan verwacht wordt dat deze zullen leiden tot 

betere financiële beheersing (en vermindering van de kosten) zijn op onderdelen van jeugdhulp 

voorstellen uitgewerkt die in 2021 moeten bijdragen aan de kosten beheersing. Deze voorstellen 

betreffen ten dele bedrijfsvoering, maar kennen ook samenhang met de transformatie opgave voor de 

jeugdzorg. Net als voor Wmo geldt dat wanneer hier beleidskeuzes moeten worden gemaakt, deze 

voorgelegd worden aan de raad in 2021. 

Voor de Wmo wordt al samengewerkt m.b.t. inkoop van hulpmiddelen met gemeenten Dalfsen, 

Zwartewaterland, Staphorst en Raalte. Voor het sociale vervoer en het leerlingenvervoer werken we 

ook al samen met gemeenten Ommen, Hardenberg en Olst/Wijhe. 

U kent ons als een college dat realistisch probeert te begroten. En ja, ook wij vinden het jammer dat 

de werkelijkheid zich niet altijd aan onze begroting houdt. We voelen ons echter niet aangesproken 

door de term optimistische begroten. Integendeel. [CU-11] 

Als college gebruiken we onze kanalen om invloed uit te oefenen om meer rijksmiddelen naar de 

gemeenten te laten komen. Een belangrijk moment dat aanstaande is, zijn de partijcongressen waar 

de verkiezingsprogramma’s worden vastgesteld. Maar daar hebben wij als college geen rol. [CU-13]  

Welzijn/bibliotheek/preventie 

Bezuinigen doet pijn. Het liefst hadden we helemaal geen voorstellen gedaan. Echter, de 

omstandigheden dwingen ons daartoe: wij –college èn raad – moeten de begroting van de gemeente 

sluitend krijgen. Als college hebben een gebalanceerd pakket aan bezuinigingen opgeleverd en aan 

raad voorgelegd waar de pijn breed wordt verdeeld. [VVD-1, D66] Met verantwoorde keuzes.  

Er liggen kansen bij de partners in het preventieve veld om beter samen te werken. Er is nu overlap in 

werkzaamheden, dat hebben de partners ook zelf aangegeven. Door beter samen te werken wordt 

effectiever gewerkt én efficiency voordeel behaald. Dat geldt met name voor de organisaties die 

relatief veel subsidie ontvangen van de gemeente. Daarom hebben wij in de berekening de partijen 

meegenomen die een subsidie ontvangen die hoger is dan 10.000 euro. [VVD-2]  
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Preventie van zorg blijft een speerpunt van dit college om de kosten van het sociaal domein in de 

toekomst binnen de perken te houden. Dank aan de PvdA voor de gelegenheid om dat nog eens te 

benadrukken. [PvdA-2] Dat neemt echter niet weg dat ook op dit vlak gekeken kan worden naar 

effectiever en efficiënter werken. 

In het nader uit te werken preventiebeleid wordt helder hoe we de 5% bezuiniging precies gaan 

realiseren. Dat kan betekenen dat de ene partij hierin harder wordt geraakt dan de andere. Dat gaan 

we in goed overleg doen met de betreffende partijen. Ik zeg u toe dat de gevolgen van de keuzes 

worden vooraf aan de raad voorgelegd. [CU-15]  

Logopedie [GB-6, CDA-A2, CU-4, PvdA-A2, D66] 

We hebben gekeken of taken wettelijk en/of bovenwettelijk zijn. Daarbij is ook gekeken naar de 

praktijk in gemeenten in onze omgeving.  

Logopedie is geen wettelijke taak voor de gemeente. Veel gemeenten hebben dan ook geen aanbod 

preventieve logopedie. Het is niet aangetoond dat er in deze gemeenten sprake is van een groter 

risico op, of van een groter aantal kinderen met spraak- taal of ontwikkelingsachterstanden.  

Bij kinderen zijn naast logopedisten ook tal van andere professionals betrokken, zoals docenten, 

pedagogisch medewerkers op kinderopvanglocaties en peuterspeelzalen en GGD-medewerkers. Van 

deze professionals mag worden verwacht dat zij ook problemen met taal en spraak kunnen 

signaleren en ouders hierop wijzen. Het kan wel zijn dat scholen, JGZ, vrijgevestigde logopedisten etc 

gewend zijn aan de aanwezigheid van preventieve logopedie en vanuit deze zekerheid mogelijk iets 

minder alert zijn dan wanneer het aanbod niet aanwezig is. Dit vraagt om een goede afbouw van het 

huidige aanbod. Het voorgestelde jaar zou daarvoor voldoende moeten zijn. Ik zeg u toe dat ik bij u 

terug kom, mocht blijken dat dit te kort is.  

De overbruggingsperiode zal gebruikt worden om de hierboven genoemde professionals zo goed 

mogelijk te equiperen om ook daadwerkelijk deze vroeg signalering te kunnen doen. De huidige  

werkwijze is hier ook al deels op gericht. In het kader van deze werkwijze worden de professionals 

getraind in het signaleren van de betreffende problematieken. In de huidige werkwijze, wordt bij een 

geconstateerd probleem een aanmelding gedaan bij de gemeentelijke logopedist om nadere 

screening te doen bij het kind en te bepalen wat een wenselijk vervolg is. 

Jeugdsportsubsidie [GB-3, CDA-7, CU-6, PvdA-A3, D66] 

De jeugdsportsubsidie bedraagt € 8,52 per jaar per betalend jeugdlid. Hierbij gelden overigens nog 

wel een aantal voorwaarden. Het is niet zo dat elke vereniging deze subsidie ontvangt.  

Zoals gezegd, bezuinigen doet pijn. Het vraagt aan ons allen een offer. Voor de kinderen uit gezinnen 

met een kleine beurs, hebben we de kindregeling en het Jeugdfonds Sport en Cultuur. We vinden het 

belangrijk dat zij kunnen blijven sporten. Daar wordt niet aan getornd. 

We willen meedenken met verenigingen hoe zij de jaarlijkse lasten naar beneden kunnen krijgen. We 

hebben daarbij nog geen concrete producten op de plank liggen, maar gaan daarover met de 

verenigingen in gesprek. Het omlaag brengen van de energielasten zou een maatregel kunnen zijn. 

Het is te verwachten dat daar incidenteel geld van de gemeente voor nodig is. Het spreekt voor zich 

dat we hierover bij u terug komen.  

Kindregeling/inkomensondersteuning [CDA-8, D66] 

Ik sprak al over de kindregeling. Met het invoeren van de leeftijdsverdeling komen we tegemoet aan 

een langgekoesterde wens van de raad, maar tot voor kort technisch moeilijk realiseerbaar bleek. Met 

deze verdeling doen we meer recht aan de perioden dat de kosten het hoogst zijn en brengen we het 

budget in lijn met de bedragen die we op basis van de huidige aantal kinderen verwachten. Het is dus 

géén bezuiniging. Ter illustratie, tweederde van de doelgroep (7 t/m 17 jaar) houdt gewoon hetzelfde 

bedrag. Mocht blijken dat het nieuwe budget ontoereikend is, dan informeren we u hierover. 
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Bij het voorstel over de ouderenregeling hebben we goed gekeken naar andere gemeenten. Het blijkt 

dat veel gemeenten een dergelijke regeling niet hebben. Het voorstel is om aan te sluiten bij 

bedragen die omliggend ook worden gehanteerd en bij de hoogte van de Individuele Inkomens 

Toeslag van het Rijk. 

Inburgering [CU-5] 

Met betrekking tot de budgetverlaging inburgering, op het moment dat de kosten voor de uitvoering 

van de nieuwe wet inburgering hoger zijn dan ons budget, zullen wij hiervoor een voorstel doen. 

Overigens is de 25% gebaseerd op het huidige budget voor integratie van statushouders. Op de 

middelen die wij vanuit het Rijk ontvangen voor de in-en uitvoering van de nieuwe wet inburgering 

wordt niet bezuinigd. 

Zwembaden [CU-12] 

Volgens de raadsplanning is voorzien dat u in januari spreekt over het onderzoek Zwembaden. 

Vanzelfsprekend wordt de vraag of het tourniquet-systeem een goede optie is, in het onderzoek 

meegenomen. 

Gemeentepromotie [GB-4] 

De stichting Gemeentepromotie heeft de afgelopen jaren veel mooie initiatieven financieel mogelijk 

gemaakt. Denk daarbij aan Proef Dalfsen, het bierfestival, de Zomp, de verlichte carnavalsoptocht in 

Lemelerveld, het midzomerfeest in Nieuwleusen, de Oranjeloop Nieuwleusen, Openluchtspel Stefan 

Brokos in Lemelerveld (Plankenkoorts) en hippisch Nieuwleusen om er maar eens een paar te 

noemen (1*). Het is nu zo dat de gemeentelijke subsidie via de stichting wordt verstrekt. Het is de 

bedoeling dat dit rechtstreeks vanuit de gemeente plaats gaat vinden. Een voorstel over de 

organisatie hiervan wordt nog aan u voorgelegd. Het op voorhand schrappen van de bijdrage is niet 

wat het college voorstelt. 

Reservepotje Sociaal Domein [D66] 

Als laatste voorzitter, op dit moment komen tekorten uit de exploitatie ten laste van het 

jaarrekeningresultaat en als er sprake is van een negatief saldo, ten laste van de Algemene Reserve. 

Het sociaal domein is integraal onderdeel van deze begroting. Het apart opvoeren van een 

reservepotje, doet afbreuk aan dat uitgangspunt. Het zet ons zelfs een stapje terug. 

 

1*Onderstaand een opsomming van organisaties/evenementen die in de afgelopen jaren een bijdrage 

ontvingen van de Stichting Gemeentepromotie: 

- Proef Dalfsen 
- Oranjevereniging Dalfsen 
- Toneelvereniging Plankenkoorts Lemelerveld: Openluchtspel Stefan Brokos 
- Wandelweekend Vechtdal 
- Loopgroep AG85: Oranjeloop Nieuwleusen 
- Stichting Ambachtelijke Vechtdalbrouwerij 
- Stichting Popactiviteiten Nieuwleusen 
- Night of the Plons – Muziekver. Excelsior 
- Stichting Tophandbal Dalfsen: Ambassadeurs van de Gemeente Dalfsen 
- Het Levende Dorp / The Living Village Festival 
- Hippisch Nieuwleusen (unieke tuigpaardenrubriek) 
- Bierfestival Dalfsen 
- Loopfestijn Dalfsen 
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Wethouder A. Schuurman 

In uw algemene beschouwingen heeft u een aantal vragen gesteld die ik graag wil beantwoorden.  

Op het gebied van Klimaat en Duurzaamheid zijn er door 3 fracties vragen gesteld vooral op het 

gebied van de voorgestelde bezuinigingen en de vertraging die we hier mee op kunnen lopen. We 

hebben u, via het RIS,  het Uitvoeringsplan aangeboden en hierin staat dat we de komende periode 

niet minder gaan doen, we gaan wel minder vaak zelf het initiatief nemen en vertrouwen meer op het 

eigen initiatief van onze inwoners. Ook de Duurzame Dorpen helpen ons daar in mee. Als voorbeeld 

noem ik de RRE subsidie die we dit jaar hebben aangevraagd en mogen ontvangen.  

Er wordt gevraagd om een behandeling in de raad rondom de ombuigingen op het gebied van 

verduurzaming. Aangezien het onderwerp duurzaamheid de komende periode nog op vele momenten  

in vele vormen voorbij zal komen (denk aan kaders grootschalige energie opwek, gemeentelijk 

energie bedrijf en ook de RES) en u op dat moment aan zet bent, denken we dat hier voldoende 

ruimte is.  

We hebben niet het idee dat we zaken gaan missen. We doen zelf iets minder maar denken dat we 

met de regionale samenwerking veel kunnen bereiken en blijven ons bewust van onze 

voortrekkersrol.    

’t Olde Gemientehuus in Nieuwleusen 

Er wordt gevraagd een tipje van de bruidssluier op te lichten en dat willen we zeker doen: De 

behandeling staat op route voor behandeling in december en wordt morgen besproken in het college.  

Het pand staat op dit moment leeg en wij vinden het niet verantwoord om het op dit moment leeg te 

laten staan en vinden dus dat we  er iets mee moeten. We zullen u een aantal verschillende varianten 

aanbieden waaronder ook de mogelijkheid om het historische belang en de trouwfunctie te behouden. 

Ik vraag dus nog om enig geduld.   

Woningbouw voor starters   

De wens voor meer nieuwbouw voor jongeren en appartementen voor ouderen is bekend. Voor 2021 

hebben we er ruim 30 in de planning voor de hele gemeente.  Ook aan uw vraag om in gesprek te 

gaan met de jeugd over de wensen komen we tegemoet. Een gesprek met starters in Lemelerveld 

staat gepland in de komende maanden. 

Er waren ook een drietal vragen over het Centrumplan en onze reactie hierop is als volgt:  

Wij zijn blij dat u onze opvatting deelt dat het Centrumplan snel en voortvarend opgepakt wordt. Het is 

zeker veelomvattend en daarom willen we het ook volledig doen. Binnenkort staat er al een 

technische sessie gepland om u als gemeenteraad mee te nemen in de vorderingen dus ook de 

status van het project Oostpoort. Er is onder andere een projectgroep actief geweest die zich heeft 

gericht op de vragen verkeer-vervoer-parkeren en dit zal dus ook terug komen in januari, wanneer we 

dit in de raad gaan bespreken.  

Onderdeel van het Centrumplan is ook de Regiodeal, waar we met de Prinsenstraat en het Kerkplein 

onder de Regiodeal titel Klimaatwinkelstraat volop aan meedoen. Hierbij wordt er door het Rijk, 

samen met de provincie én het waterschap in gezamenlijkheid fors geïnvesteerd. De gemeente zal  

1/3 van de investeringskosten moeten dragen en verder zoeken we externe gelden. In het voorstel 

wordt u hiervoor om krediet gevraagd en dan bent u als raad aan zet met betrekking tot het 

beschikbaar te stellen budget.  
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Verzilverlening  

Op dit moment wordt onderzocht of de verzilverlening ingevoerd kan worden in de gemeente Dalfsen. 

Hierbij wordt o.a. gekeken naar de gemeente Hardenberg. We onderzoeken echter niet alleen de 

mogelijkheid om de lening in te zetten om inwoners zelf in staat te stellen de eigen woning 

levensloopbestendig te maken, maar ook kijken we naar de mogelijkheid om het verduurzamen van 

de woning én de financieringsmogelijkheid voor het splitsen van een woning te kunnen integreren. 

We streven er naar om in Q2 2021 met een plan te komen hoe de verzilverlening in de gemeente 

Dalfsen ingezet kan worden.  

Omgevingswet ontwikkeling van de kosten en opbrengsten  

Aangezien de Omgevingswet lijkt in te gaan per 01-01-2022 geldt de genoemde meevaller enkel voor 

het jaar 2021, dit is namelijk het jaar dat we nog met de huidige regelgeving zullen werken. In de loop 

van 2021 zullen we een onderzoek gaan uitvoeren met betrekking tot de kosten en de 

kostendekkendheid. Het is nu nog te vroeg om hier iets over te zeggen omdat we nog niet met elkaar 

hebben besproken wat er wel en wat er niet vergunningsplichtig zal zijn. In de loop van 2021 

verwachten we hier iets over op te kunnen leveren.  

Zoals door de collega’s ook al is aangegeven, bezuinigen is geen mooie, makkelijke opdracht. Echter 

als college willen wij u wel een sluitende begroting aanbieden. Sommige keuzes zijn niet eenvoudig. 
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Burgemeester E. Van Lente 

Mbt het servicepunt Lemelerveld (CDA, CU, PvdA)  

Het infopunt zoals we dat in de verschillende kernen hebben ingericht, beoogt uit te groeien tot een 

plek waar inwoners terecht kunnen met diverse vragen over allerhande onderwerpen. Het college 

beoogt daarmee te voorzien in de ondersteuning en informatievraag van inwoners en ziet de 

infopunten als een invulling van inwonernabijheid. In het informerende raadsvoorstel dat u afgelopen 

september in de commissie heeft behandeld, leest u meer over de inrichting van de infopunten.  

 

Het servicepunt heeft een beperktere scope: dat is slechts een beperkt aantal uren per week open en 

is ingericht als balie burgerzaken waar een rijbewijs of reisdocument kan worden aangevraagd en 

opgehaald. Mede door de ervaringen opgedaan in de coronaperiode constateren we dat inwoners de 

alternatieven voor de balie burgerzaken in Lemelerveld weten te vinden.  

 

Het Infopunt in Lemelerveld komt goed van de grond. De vragen die binnenkomen kunnen 

grotendeels worden beantwoord door de vrijwilligers. Over het Infopunt wordt via verschillende 

kanalen gecommuniceerd, de ervaring is dat de bekendheid veelal vorm krijg door mond-tot-mond 

reclame. 

 

Kunst in het gemeentehuis (GB, D66) 

De suggestie om meer met lokale kunstenaars te werken is een charmante gedachte. De suggestie 

dat die lokale kunstenaars een goedkoper of gratis alternatief zijn, ondersteunt het college niet. Voor 

kunstenaars is kunst geen hobby maar hun broodwinning. We gunnen kunstenaars, zeker ook in 

deze tijden, een rechtvaardige boterham.  

 

Aantrekkelijk werkgeverschap (PvdA, D66) 

Het is zoals meerdere fracties terecht aanhalen van belang om als gemeente een aantrekkelijke 

werkgever te zijn en te blijven. Hoewel arbeidsvoorwaarden, zowel primair als secundair, er uiteraard 

zeker toe doen, kiezen medewerkers ook voor een gemeente met de omvang van Dalfsen om andere 

redenen: de nabijheid van zowel inwoners als bestuur en politiek, de korte lijnen en het gegeven dat 

je minder specialist en meer generalist kunt zijn. Op dit moment loopt een onderzoek naar de positie 

van de gemeente Dalfsen vergeleken met gemeenten in de regio, zodat we daarmee ook een beter 

beeld kunnen vormen van de mate waarin wij een aantrekkelijk werkgever zijn.  

 

Middelen raadsexcursie (GB, CDA) 

Als voorzitter van de raad denk dat het goed is uw suggesties met betrekking tot de middelen voor het 

raadsuitje nog even in het perspectief te plaatsen van de bezuinigingen die u de afgelopen tijd al 

heeft doorgevoerd. In de begroting voor 2020 is reeds een structurele besparing van € 2.000 

doorgevoerd op het budget voor representatiekosten. Dat is ordegrootte 33% van het budget. Als u 

nu nog weer een halvering van het budget door zou willen voeren, blijft 33% over van het 

oorspronkelijke budget zoals u dat in 2019 ter beschikking had. Ik geef u ter overweging mee dat los 

van de formele vergaderingen, ook uw raad aan kracht wint als u af en toe ook op informele wijze met 

elkaar contact kunt hebben. Een jaarlijkse excursie met inhoudelijk programma draagt daar aan bij.  

 

Aantal wethouders (D66) 

Het aantal wethouders wordt in de Gemeentewet ingekaderd. Minimaal geldt dat elke gemeente twee 

wethouders dient te hebben. Voor een gemeente van de omvang van Dalfsen geldt dat er sprake 

mag zijn van maximaal vier wethouders in een voltijdsbetrekking; als sprake is van deeltijdinvulling 

mogen er maximaal vijf wethouders worden aangesteld voor een totaal aantal fte van 4,4. Hoe een 

nieuwe coalitie hier mee om wenst te gaan, laat dit college graag aan een nieuwe coalitie. 
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Stemlokalen (CU, PvdA) 

De fracties van de CU en de PvdA geven aan het niet wenselijk te vinden te bezuinigen op het aantal 

stemlokalen. Het college beoogt hiermee ook niet te bezuinigen op de democratie. Conform richtlijnen 

vanuit de Kiesraad is het maximum aantal op te roepen kiesgerechtigden per stemlokaal 1600-1800. 

Nu is sprake in de gemeente Dalfsen van 19 stemlokalen met gemiddeld 1150 stemmers. Bij 14 

stemlokalen zijn er gemiddeld 1575 stemmers per stemlokaal. Daardoor is het uiteraard mogelijk dat 

het daardoor gemiddeld drukker zal zijn in een stemlokaal. Ook nu is het echter zo dat het aantal 

stemmers dat opkomt in een stemlokaal, kan liggen boven het gemiddelde per stemlokaal. Zoals u 

weet kunnen stemmen worden uitgebracht bij elk stemlokaal in de woongemeente.  

 

In elk geval bij de komende verkiezingen in maart 2021 gelden specifieke coronavoorschriften die 

maken dat we zorg te dragen hebben voor stemlokalen die aan de corona-eisen voldoen. Dor het 

recente kabinetsbesluit rond vervroegd stemmen en briefstemmen krijgen we te maken met 

aanvullende bepalingen. Hiervoor ontvangen de gemeenten een reële financiële compensatie. 

Vooralsnog gaat het college ervan uit dat de coronamaatregelen rond de verkiezingen een incidenteel 

karakter hebben.  

 


